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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2021. szeptember 29-én és 30-án, Balatonszemesen, a VDSZ Oktatási 

Központjában megtartott üléséről  

 

(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét 

tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést. Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az 

Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Tóth Éva (Nőtagozat), Vass László 

A hitelesítők személyét az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését dr. Horváth-Lénárt Szilvia végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag az emlékeztető 

vezetőjénél vagy a Titkárságon elérhető. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat.  

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

1. Szakágazati tájékoztató a munkahelyi pandémiás helyzettel összefüggő intézkedésekről. 
Előadók: Szakágazat vezetők.  

2. Tájékoztató a PEB tagdíjfizetéssel kapcsolatos vizsgálatáról. Előadó: Kádár Andrea PEB 
elnök. 

3. Tájékoztató a 2021. évi üdülés tapasztalatairól. Előadó: Székely Tamás VDSZ elnök. 
4. Ingatlan csere jelenlegi helyzete. Előadó: Székely Tamás VDSZ elnök.  
5. Tájékoztató a VDSZ költségvetés időarányos teljesítéséről. Előadó: Székely Tamás VDSZ 

elnök. 
6. Javaslat a Magyar Szakszervezeti Szövetség Kongresszusának és Szövetségi Tanácsának 

VDSZ küldötteire. Előadó: Kiss Béla VDSZ alelnök.   
7. Szakszervezeti egyesülés kihívásai, tagfelvétel. Előadó: Székely Tamás VDSZ elnök. 
8. Tájékoztató a VDSZ működési területén kialakult bérhelyzetről. Előadó: dr. Palócz Éva 

Kopint-Tárki Zrt. 
9. Különfélék. 
 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 

 
1. Szakágazati tájékoztató a munkahelyi pandémiás helyzettel összefüggő intézkedésekről. 
Előadók: Szakágazat vezetők. 
A) Gyógyszeripar, Gasztonyi Balázs: A pandémiás helyzet a nyári időszakra lenyugodott. A 
maszkviselés újra kötelező lett ősszel, illetve a hőmérséklet mérés. Zárt helyen maszkban kell 
lenni. 30%-os telítettséggel lehet csak a tárgyalókat használni. Irányelvek vannak, a 
kormányzati előírásokhoz képest szigorúbbak.  
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B) Papíripar, Dusnoki József: Belépéskor hőmérős ellenőrzés folyik, fertőtlenítőt kell használni. 
A kormányzati előírásokra várnak. 
C) Gázipar, Varga Gyula: Hamarosan szigorítani fognak több helyen. Vannak cégek, ahol a 
védettségi igazolványhoz kötnek bizonyos intézkedéseket.  
Ledács Kiss Miklós: Náluk egy krízisteam működik. A munkavállalók többsége otthonról 
dolgozik. Csak negatív PCR teszttel jöhetnek vissza betegség után. Újra kötelező a 
maszkhasználat. A megbeszélések online formában vannak. A fővárosi elosztónál 86%-os az 
átoltottság. 
D) Alumíniumipar, Pad Ferenc: Cégenként más-más a helyzet. Van olyan, ahol 25 ezer forintot 
fizetnek annak, aki beoltatja magát. Itt semmilyen korlátozás nincs. A Le Bélier-nél 
alacsonyabb az oltottság.  
E) Vegyipar, Eördöghné Pataki Irén: Szigorítások vannak szeptember közepétől. 
Maszkhasználat az oltatlanoknál kötelező. Maguk csináltatják a PCR tesztet a munkavállalók. 
A nagy többség beoltatta magát. Más területen ösztönzik az oltakozást, nettó 20 ezer forintot 
kapnak. Fertőtlenítés van minden cégnél, maszkokat pedig rendszeresen kapnak a 
munkavállalók.  
F) Járműbeszállítói szakágazat, Horváth Sándor: Korábban visszaestek a megrendelések. 
Kötelező volt a maszkviselés, volt fertőtlenítés. Részmunkaidőbe kényszerült sok 
munkavállaló. Most újra szárnyal a megrendelés, azonban chiphiánnyal küszködnek, és ez veti 
vissza a folyamatokat. 25 főnél többen nem vehetnek részt egy megbeszélésen. Van olyan 
munkaterület, ahol hetente kétszer home office-ban kell lennie a munkavállalóknak.  
G) Rokonszakmák, Vigh Árpád: Náluk 3 vészhelyzeti szint van, ehhez igazítják a különböző 
intézkedéseket, például a maszkhasználatot. 70%-os átoltottság szükséges ahhoz, hogy 
például a maszkhasználatot enyhítsék. Az utolsó adatok szerint 52%-os az átoltottság, de 
szerinte ez nem valós arány. Többen vannak beoltva. A fizikai dolgozóknak be kell járniuk. 
Hőmérsékletet mérnek. A szellemieknek a home office-ból a visszatérést eredetileg 
szeptemberre tervezték, most új időpontot tűztek ki, december 31-ét.  
A Balatoni Hajózásnál nyáron minden korlátozó intézkedést feloldottak. Csak akkor fognak 
szigorítani, ha a Kormány is szigorít. 
 
- Székely Tamás: A VDSZ működési területén van olyan cég, ahol az egészségügyi szabályok 
szerint dolgoznak. Itt kötelező volt a védőoltás felvétele a minisztérium állásfoglalása szerint. 
Sajnos el is kellett bocsátani embereket. 
Makó esetében pedig az látszik, hogy arra a fajta termékpalettára, amelyet ők gyártanak, 
egyre kevésbé van igény. A cég azokat bocsátja el először, akik részt vettek a sztrájkban.  
A gyógyszeriparban globálisan van probléma. Sok helyen a pandémia miatt kezelések 
maradtak el. Sok gyógyszergyár raktárra termelt az elmúlt időszakban. Most pedig jön az ebből 
fakadó probléma. 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Nem szerencsés bértárgyalás előtt arról beszélni, hogy bajban van 
a gyógyszeripar, főleg nem, ha azt egy szakszervezeti vezető mondja. Ez a helyi 
szakszervezetnek nagyon hátrányos. Sokat termeltek az elmúlt időszakban, a munkavállalók 
sokat dolgoztak, és hatalmas volt a cégek profitja. 
- Székely Tamás: Dorogon a gyógyszermegsemmisítés volumen megnőtt. 
 
 
 



3 
 

2. Tájékoztató a PEB tagdíjfizetéssel kapcsolatos vizsgálatáról. Előadó: Kádár Andrea PEB 
elnök. 
Kádár Andrea elmondta, hogy 2020-ban kapták feladatul a tagdíjfizetés felülvizsgálatát. Sok 
adatot kértek be, és határidőt is adtak. 2020. októberében minden alapszervezet részére 
kiküldték a PEB tájékoztatóját. 2021-re összesen 15 szervezet küldte be az alapszabályát. 
Augusztusban ültek össze először, és októberre terveznek egy újabb ülést. 
A VDSZ-ben közel 200 tagszervezet van, de a megkapott anyagokból nem tudják elvégezni a 
felülvizsgálatot. Meg kell beszélni, hogy mikorra tudják a tagszervezetek elküldeni a szükséges 
adatokat. Még október-november folyamán szeretnék lebonyolítani a felülvizsgálatot. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Tósoki Géza: Náluk nem az alapszabályban van a tagdíjlevonás rendezve, hanem más 
dokumentumban (belépési nyilatkozat). 
- Kiss Béla: Évek óta parttalan ez kérdéskör és vita. Javasolja, hogy szakáganként vizsgálja a 
PEB a tagdíjfizetést. 
- Kádár Andrea: Kéri, hogy szakágazatonként nyújtsák be a szükséges adatokat.  
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Vállalja, hogy koordinálja a gyógyszeripar adatszolgáltatását.  
- Székely Tamás: Újra ki fognak küldeni egy felhívást, minden szükséges információval. 
 
3. Tájékoztató a 2021. évi üdülés tapasztalatairól. Előadó: Székely Tamás VDSZ elnök. 
Székely Tamás tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy az idei év vendégszámait és 
vendégéjszakáit tartalmazó dokumentumot elküldték. A pandémai jelentősen nem 
befolyásolta az üdültetést, de a korábbi évekhez képest nem kedvezőek a számok. Jelentősen 
eltolódott a vendégek száma a külsősök felé. 
- Balatonszemesen az étkezési igény évről-évre csökken. 
- A bevételek kiegyensúlyozottak. Balatonvilágoson jelentősebb a bevételnövekedés. 
- Költségek: Balatonszemesen több költség jelenik meg (temperálás, személyi bérköltségek 
stb.) 
- Nagyon nagy az adminisztrációs teher (adatközlés, személyi igazolvány szkennelés). Ha valaki 
SZÉP-kártyával akar fizetni, akkor annak személy szerint szállóvendégnek kell lennie. 
 
Horváth Tamás, üdülővezető: Több oldalról szeretné megvilágítani az üdülő működését. 
- Vendégek: tavaly 9,8 pontos volt a Platán üdülőház a szállás.hu-n. Igyekeznek a maximumot 
nyújtani. A személyzettel mindenki elégedett. A legnagyobb probléma számára a személyzet 
toborzása, az alkalmazottak betanítása, évről-évre. Számára ez a legnehezebb. 
- Az épület is sok gondot okoz. A villanyhálózat rossz állapotban van. A konnektorok lógnak a 
falból. Fel kell újítani az áramhálózatot. 
- 12 éve dolgozik az üdülőben, rengeteg változás volt. Plusz teher, hogy Baloghné Pataki Irénke 
elment, és az ő munkáját át kellett vennie. A munka szét lett osztva, a fizetés nem. 
- Rengeteg plusz számlázást róttak a nyakára. Több millió forintot kezel kártyán, készpénzben, 
és ezért bruttó 2000 forint pénzkezelési pótlékot kap.  
- 2 nappal az első vendég érkezése előtt nem volt alkalmazottja. Nem jönnek ide dolgozni, 
mert nagyon kevés pénzt keresnének. Az éjszakai portás alkoholproblémákkal küzd. Szeretett 
volna mást keresni helyette, de nem vállalta senki ennyi pénzért. Még diákok sem jönnek el 
ennyi pénzért.  
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Kérdések, hozzászólások: 
- Gasztonyi Balázs: Mi lenne a megoldás? 
- Horváth Tamás: Több vendég is azt mondta, hogy alá lett lőve az ár, az üdülő szintjéhez 
képest. Lehetett volna még emelni az árakon. Nyilván a szakszervezeti kedvezményt fenn kell 
tartani. Másrészt hosszabb távra kell felvenni embereket. Be kellene vezetni a 
légkondicionálást (a napelem bírná), szúnyoghálót kellene felszerelni, a paplanokat le kellene 
cserélni. Nem talál szakembert az apróbb munkák elvégzésére (villanyszerelés, 
vízvezetékszerelés). 
- Kádár Andrea: A Balaton környékén mindenhol fennáll ez a szezonális probléma. Nem lehet 
egész évben kiszolgáló személyzetet alkalmazni. Támogatja, hogy saját erőből oldjanak meg 
mindent az üdülőben, amit lehet. 
- Horváth Tamás: Az éves munkaidőkeretét 64 órával túllépte augusztus végéig.  
- Ledács Kiss Miklós: Van egy eszközprobléma, és van egy személyi probléma. Úgy tűnik, az 
utóbbi súlyosabb. 
- Horváth Tamás: Azt érzi, hogy arányaiban alul van fizetve a többiekhez képest. 
- Varga Gyula: Ha több lesz a fizetés, kevesebb lesz a terhelés? 
- Horváth Tamás: Határon van a terhelés tekintetében.  
(Horváth Tamás elhagyja a termet) 
- Székely Tamás: Kérdés volt, hogy az ügyvezető elnökség megvizsgálta-e a kérdéskört.  
Felmerült megoldásként az is, hogy az üzemeltetést adják ki olyan formában, mint 
Balatonföldváron. Ha megnézik a terhelést, akkor látszik, hogy júniustól szeptemberig van 
több munka, de ezen kívül lényegesen kisebb a terhelés. Az üdülési árakról az Elnökség dönt. 
A nagyobb emelést azért söpörték le, hogy a tagokat ne terheljék jobban. Viszont több a külsős 
foglalás. Horváth Tamás kapta idén is a legnagyobb emelést. Számos olyan feladat van, amit 
el lehetne sajátítani.  
- Kiss Béla: Az üdüléssel nem csak Horváth Tamás foglalkozik. A központi apparátusban 4 fő 
foglalkozik ezzel. Sokszor rosszul számláz. Korábban volt 2 fő, akik határozatlan idejű 
munkaszerződés keretében dolgoztak. Állandó személyzet volt. 
- Székely Tamás: 300 ezer forint a bruttó bére, plusz 13. havi fizetés, plusz cafetéria. Az 
ügyvezetés minden évben tárgyalja a munkabéreket személyekre bontva. 
- Tósoki Géza: A Tamás által felsorolt feladatok a munkakörébe tartoznak. 
- Varga Gyula: fennáll a bérfeszültség veszélye is. 
- Vass László: Novembertől májusig zárva van az üdülő? 
- Székely Tamás: Október 15-ig tart nyitva az üdülő, és csak tavasszal nyit. A zárva tartás idején 
neki a karbantartási munkálatokat kell elvégeznie. 
- Vigh Árpád: Az üdülő kihasználtsága milyen? Lehetne növelni a kihasználtságot? 
Elfogadhatatlan a nullszaldós működés.  
- Székely Tamás: Az üdülési bevétel fedezi a bérköltséget, az energiaköltséget, az oktatást stb. 
A költségvetés mínuszos lesz. 
- Dusnoki József: A nevelt fia itt dolgozott. Nem panaszkodott, jól érezte magát. Azonban a 
földön aludtak a kiselőadóban. 
- Patakvölgyi Árpád: A karbantartást önerőből meg lehetne oldani. Ötletként veti fel, hogy 
amennyiben több vendég van az üdülőben, jutalékot kaphatna. 
- Ledács Kiss Miklós: Ha a személyzetnek fent kellett aludnia, akkor a többi szoba mind teli 
volt? Nem megoldás, ha elégedetlen marad az üdülő vezetője, leamortizálódik az üdülő is. Az 
is rossz, ha itt hagyja az üdülőt. Hiányos a folyamatmenedzselés. 
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- Kiss Béla: Nem elégedett az üdülővezető munkájával. Október közepétől március közepéig 
hetente egyszer be lehetne járni, és akkor lenne idő az apróbb munkákat megcsinálni. Be 
kellene fejezni az állandó panaszkodást. 
- Gasztonyi Balázs: Ki a szakszervezeti vezető az apparátusban? 
- Székely Tamás: Horváth-Lénárt Szilvia. Már munkajogi következményekkel jár ez a 
magatartása Horváth Tamásnak. 
- Tósoki Géza: 300 ezer forintért nem fognak tolongani ezért a munkáért. Ha elmegy, akkor 
lehet, hogy nehéz helyzetbe kerül a VDSZ. 
- Ledács Kiss Miklós: Ha emelik a fizetését, vajon megváltozik-e a mentalitása? Írjanak ki egy 
pályázatot az állásra. Szükség van egy menedzserre.  
- Székely Tamás: Az ügyvezetés felajánlotta, hogy vállalkozás keretében folytassa a munkát. 
Nem történt előrelépés ebben a kérdésben. 
- Ferenci Imréné: A szezonra nem lehetne megemelni a fizetését valamennyi pótlékkal? 
- Székely Tamás: Kaptak plusz összeget tavaly is. 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Megkérdezték, hogy ő mit szeretne? 
- Tósoki Géza: 300 ezer forintot nettóban. 
- Kiss Béla: Minden apparátusi dolgozó bérét behozzák az Elnökség elé? 
- Ledács Kiss Miklós: Ez mentalitásbeli kérdés. 
- Tósoki Géza: Arra a 3 hónapra kapjon valamilyen plusz juttatást. Meg kellene pontosan 
határozni mik a feladatai. 
- Székely Tamás: Fel kell ajánlani neki egy munkaszerződés módosítást. Ha nem fogadja el, az 
is egy jelzés. 
- Ferenci Imréné: A szúnyoghálót feltétlen fel kell szerelni. A spalettát már biztos, hogy 
érdemes festegetni. 
- Tóth Éva (Nőtagozat): Ahogy 2018 nyarán készítettek egy listát, hogy miket kellene 
megcsinálni az üdülőben, hasonlóan most is készülhetne egy újabb lista. A korábbi tennivalók 
kb. 80%-a most is fennáll. Felajánlja, hogy egy komplett terv alapján a Nőtagozat megoldja 
ezeket problémákat. Minden évben kell egy csekklista a javítandó dolgokról. 
- Dusnoki József: Ha nem lehet leszedni a spalettákat, akkor fel kell újítani. Ha viszont az 
önkormányzat engedi az eltávolításukat, akkor redőny kell és szúnyogháló. 
- Székely Tamás: Október 15-én a vagyonbizottság egy bejárást fog tartani. Készíteni fognak 
egy listát a teendőkről.  
 
4. Ingatlan csere jelenlegi helyzete. Előadó: Székely Tamás VDSZ elnök.  
Székely Tamás tájékoztatta az Elnökséget, hogy a korábban megkötött szerződés él. Az idei 
szezont rendben lebonyolították. Szeptember 1-vel kellett volna kiüríteni a világosi ingatlant. 
Ez november 30-ra tolódott ki. Ennek szervezését el kell kezdeni. Ami használható tárgy, 
eszköz, az megy Balatonszemesre vagy Budapestre. Ami nem használható, azt kidobják. Van 
olyan berendezési tárgy is, amit adományként lehetne felajánlani rászorulóknak. Ennek 
felkutatásban kéri az Elnökség segítségét. 
Bemutatott néhány fotót az elmúlt szezon során tapasztalt problémákról. 
Az üdülő kiürítésénél, valamint a fuvarozásnál szükségük lesz segítségre.  
Radics Gábor feljelentést tett, de azt a rendőrség elutasította. Lellén a kivitelezővel 
megkötötte a szerződést a beruházó. Az átadást valószínű el kell tolni, az építőanyag hiányból 
fakadó problémák miatt.  
Kérdés, hogy jövő nyáron keressenek Balatonvilágos helyett másik helyet, vagy hagyják az 
egészet, és csak Szemesre irányítsanak mindenkit. 
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Az átadás csúszására van kötbér.  
- Tósoki Géza: Az új üdülőben a berendezésre ne sajnálják a pénzt, igényes legyen. 
- Tóth Éva (PKDSZ): Világoson az üdülők panaszkodtak, hogy nem volt kitakarítva, nekik kellett 
ezt megtenni. Nem volt tűzifa, maguknak kellett beszerezni. Nem volt törülköző, pohár. Az 
IFA-ról nem kaptak számlát. A pletykák szerint zsebre dolgoznak, elsikkasztják a bevételt, 
üzletelnek a szobakiadással. 
- Sas László: Ők is takarítással kezdték a nyaralást. A vendégkönyv megvolt.  
 

2021. szeptember 30-a, 2. nap 
 
5. Tájékoztató a VDSZ költségvetés időarányos teljesítéséről. Előadó: Székely Tamás VDSZ 
elnök. 
Bevétel: 
- Székely Tamás elmondta, hogy a tagdíjbevétel összege 2021. augusztusáig 101 millió 145 
ezer forint. 
- Balatonszemesen a bevétel 16 millió forint, Balatonvilágoson 7 millió forint. (a pénzügyi 
beszámolóban nettó árbevétel) 
- Vendégház: Nincs kellő információjuk az embereknek arról, hogy ez egy nagyon jó helyen 
lévő budapesti szálláshely. Jóval a tervezett bevétel alatt van a vendégház bevétele. Jelenleg 
1 millió forint a bevétel, és nem fogják elérni a 3 milliót. Az eddigi bevétel is a SZEF elnökének 
köszönhető, aki rendszeres szállóvendég.  
- Irodabérlet: a székház megtelt. Nincs kiadható iroda. Ez egyrészt köszönhető a Klubrádió 
beköltözésének és annak, hogy a kis irodákra is nagy volt a kereslet. 
- Nagyterem: a 4. emeleti előadóterem sajnos sokszor üres. Kevés a rendezvény, de 
remélhetőleg egyre többet fognak megtartani.  
- Üdülőszövetkezetek: A titkárság rendszeresen küldi a jelentkezési lehetőségeket. Közel 1 
millió forint a veszteség. Várja a javaslatokat, ugyanis nem nagyon jelentkeznek ezekre a 
turnusokra.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Ledács Kiss Miklós: Azért nem jelentkeznek a tagok, mert sok volt korábban a csalódás, nem 
kaptak ugyanis lehetőséget, így most már eleve nem jelentkeznek. Reménytelennek tartják az 
üdülést. Szerinte fel kellene mérni, hogy kik azok, akik mennének üdülni, és azoknak küldjék 
ki az ajánlatokat. 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Sok munkavállalónak elfogyott a szabadsága. Nem tudnak előre 
tervezni. 
- Kiss Béla: Korábban nyereséges volt az üdülőszövetkezeti üdültetés. A titkárság kezelte a 
jelentkezéseket. Volt személyes kontaktus, most nincs.  
 
Székely Tamás: A vállalkozási tevékenység bevétele: 47 millió 926 ezer forint 
- Egyéb bevételek: Két GINOP pályázat van folyamatban. Egy az ÉFÉDOSZSZ-szal, és egy másik 
a Kopint-Tárkival. Ez utóbbi számos kutatást, kérdőíves felmérést végez. Szükség lenne a 
tagszervezetek együttműködésére a kérdőívek kitöltéséhez. Ugyanis a munkavállalói 
magatartásokra alapozva lehetne tagtoborzó és egyéb kampányokat szervezni. Számos 
kolléga bérét ebből a pályázatból tudják finanszírozni (kb. 10 millió forint). Emellett több 
rendezvényt és technikai eszközt is el tudnak számolni. 
- Az összes bevétel: 160 millió 750 ezer forint. 
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Kiadás: 
- A munka díjazása: A bérfejlesztés a megállapodásnak megfelelően megtörtént.  
- Vannak külsős megbízási szerződések, amelyek a pályázat részét képezik. 
- Tolmácsdíj: Túl fogja lépni a betervezett összeget. A NISZ-nél folyamatos a tolmácsolás. 
Emellett az európai ÁPB-knél (pl. gázipar) a helyszínen biztosítanak tolmácsolást. 
- Közüzemi díjak: A VDSZ nem lakossági fogyasztó. A villanyenergia 94%-kal nőtt az elmúlt 
időszakban. A gáz árában is van változás.  
- Karbantartás: A tűzjelző berendezést karbantartó cég ajánlatot tett a rendszer felújítására. 
Ez egy 12 millió forintos beruházás lenne.  
- Tárgyi eszközök: A korábbi két autó lízingdíja és a 2 új autó induló díja, plusz lízingdíja. A 
lízingdíjba beépítették a Cascot. 
- Sport és üdülési egyesület: Ebben a sorban szerepel a makói szakszervezetnek nyújtott 
sztrájktámogatás. Nem nyúltak a sztrájkalaphoz, hanem a folyó költségvetésből finanszírozták.  
A várpalotai Vegyészeti Múzeumnak 100.00 forint támogatást adtak. A múzeum kapott a 
Vegyész Alapítványtól is támogatást, 200.000 forintot.  
- Az összes kiadás: 138 millió 563 ezer forint. 5 millió forintot áthelyzetek a sztrájkalapba. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Varga Gyula: A FEBA-val kötöttek-e szerződést? 
- Székely Tamás: Megállapodtak a FEBA-val. Egy újraindítási hitel keretében fogják a bérleti 
díjat rendezni. 2024. december 31-ig, határozott időre szóló szerződést kötöttek. 
Egyösszegben fizetik ki a 40 hónapos bérleti díjat. Átvizsgálták a felső galéria padozatát. Egy 
jobb minőségű padozatot fognak kialakítani a mostani helyett. Vállalták, hogy az elszívót 
megjavítják. Ha nem tartják be a szerződési határidőket, akkor a 263.000 forintos díj 415.000-
re emelkedik. A csillárral kapcsolatos vitát lezárták, nincs csillárügy. A galériahasználat 
jelentősen csökkent. Sok vendég elvitelre vásárol náluk. A MASZSZ kongresszus étkeztetését 
az ÁESZ Kft. fogja végezni.  
 
Határozati javaslat: Aki elfogadja a VDSZ 2021. évi időarányos költségvetési beszámolóját, 
kézfeltartással jelezze.  
 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
6. Javaslat a Magyar Szakszervezeti Szövetség Kongresszusának és Szövetségi Tanácsának 
VDSZ küldötteire. Előadó: Kiss Béla VDSZ alelnök.   
Székely Tamás: Nyilván mindenki értesült arról, hogy 2021. szeptember 20-án Kordás László, 
a MASZSZ elnöke lemondott erről pozíciójáról. Az alapszabály szerint 60 napon belül rendkívüli 
kongresszust kell tartani, és új elnököt kell választani. Addig a vezetést a MASZSZ alelnöke 
végzi.  
Következő héten lesz a Szövetségi Tanács ülés, a jelölő bizottság is összeállt.  
Székely Tamás leszögezte, hogy számára a VDSZ az első helyen áll, utána jöhet bármi más. Az 
új elnök másfél évig, 2023 elejéig tölti be ezt a pozíciót.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Ledács Kiss Miklós: A konföderáció folyamatosan kopik és veszít az erejéből. Sokan azt sem 
tudják, hogy ki a konföderáció vezetője. 
- Varga Gyula: A súly áthelyeződik a konföderációkról a munkahelyi szakszervezetekre. 
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- Kiss Béla: Jövőre parlamenti választások lesznek. A MASZSZ Fehér könyvéből szinte semmi 
sem teljesült. A hangsúlyosabb témaköröket ténylegesen végre kellene hajtani, és számon kell 
kérni a vezetőket ennek kapcsán. Bízik abban, hogy találnak belső ember az elnöki pozícióra. 
A politika miatt valóban súlytalanok a konföderációk. 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Azt várja, hogy Debrecenben valamilyen szinten jelenjen meg a 
MASZSZ. Az összes HR-es azt figyeli, hogy a MASZSZ és a VDSZ vezetője mit nyilatkozik. 
Tartanak a szakszervezetektől és figyelik őket. 
- Sas László: A MASZSZ nem sokat ér, látványos eredményeket nem értek el. 
- Székely Tamás: A konföderációk szerepköre a 2010 előtti időkhöz képest teljesen kiürült. Az 
elkövetkezendő fél évben lesz talán még 1-2 VKF ülés, ugyanis a Kormány döntött a 
minimálbér emeléséről. Egyoldalú döntések születnek. Ha 262.000 forint lesz a garantált 
bérminimum, akkor annak komolyabb következményei lehetnek a bértárgyalások 
tekintetében, pláne, ha ezt 2 lépcsőben fogják meglépni. A munkáltatók egyelőre elzárkóznak 
a bérajánlattól, nem tudja elképzelni, hogy egy 15%-os átlagkereset növekedést érjenek el. A 
Kormány fő célja a választási győzelem, és ezt a propaganda eszközével igyekszik el is érni. 
Novemberben le akarják zárni a minimálbér és a garantált bérminimum kérdéskörét. A 
jelenlegi Kormány regnálása óta 60%-os minimálébér emelkedésről beszélnek. 
- Margittai Péter: Az MNB jövőre is 5%-os inflációval számol. Reálbér csökkenés lesz az infláció 
miatt. 
 
Kiss Béla: A küldött anyagban foglaltak némileg változni fognak. Ezek időpontváltozások 
lesznek. Abban megállapodtak, hogy a minimumidőpontokat tartani kell. Október 8-án lesz a 
Szövetségi Tanács ülése. A Szövetségi Tanács ülése kapcsán, a tavaszi alapszabály 
módosításnál keresztülvitték, hogy 4 évre, a ciklus végére válasszák a tagokat, és ne évente. 
Van helyettesítési lehetőség is. Sok Szövetségi Tanács ülés ugyanis határozatképtelen volt. 
Közhiteles okiratban lehet helyettesítést biztosítani.  
Azt javasolja, hogy akiknek van mandátumuk, azoknak hosszabbítsák meg ezt 2023-ig. Ferenci 
Imréné bejelentette, hogy elmegy nyugdíjba, így a gyógyszeripari szakágnak dönteni kell az ő 
helyettesítéséről. A VDSZ-nek van 6 mandátuma, plusz a MASZSZ elnökségi VDSZ-es tagjai 
automatikusan tagjai a Szövetségi Tanácsnak. A 6 mandátum betöltői: Dusnoki József, 
Eördöghné Pataki Irén, Ferenci Imréné, Horváth Sándor, Pad Ferenc, Patakvölgyi Árpád.  
 
Határozati javaslat: Aki egyetért azzal, hogy a MASZSZ Szövetségi Tanácsának, a jelenlegi 
VDSZ-es tagjai mandátumát 2021. október 8-tól a 2023-ban esedékes tisztújító választásig 
meghosszabbítsák, kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
Kiss Béla: A MASZSZ kongresszusában a VDSZ 11 fő küldöttel rendelkezik. Emellett az MASZSZ 
VDSZ-es elnökségi tagjai automatikusan küldöttek. Eredetileg november 9-re tervezték a 
kongresszust, de az újabb javaslat az, hogy november 19-én legyen. 
A kongresszusi küldöttek: Kovács László, Patakvölgyi Árpád, Horváth Sándor, Ferenci Imréné 
(helyette majd valaki más), Szabóné Lakatos Erzsébet, Gasztonyi Balázs, Vigh Árpád, Dusnoki 
József, Eördöghné Pataki Irénke, Tósoki Géza, Tóth Éva (PKDSZ). 
Kovács Lászlót kivennék a listáról, és ő az ADÉSZ részéről lenne küldött. Helyette mást 
jelölnének, így van 1 további küldötti hely.  
Javaslat az, hogy a küldöttek mandátumát hosszabbítsák meg. 
Arra kéri a szakágazatokat, hogy legyen tartalék személy is kijelölve helyettesítésre. 
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- Székely Tamás: A MASZSZ-ban a VDSZ-nek vannak küldöttei és nem a szakágazatoknak. A 
VDSZ-t képviselik a kongresszuson. Kovács László helyett van-e javaslat?  
Solti József lesz a helyettes.  
 
Határozati javaslat: Aki egyetért azzal, hogy a MASZSZ kongresszusának VDSZ-es küldöttei 
2023. februárjáig rendelkezzenek küldötti mandátumukkal, kézfeltartással jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
7. Szakszervezeti egyesülés kihívásai, tagfelvétel. Előadó: Székely Tamás VDSZ elnök. 
Székely Tamás tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy a Gemenc Plast szakszervezet, amely 
korábban évtizedekig Marley néven működött, a cég megszűnésével szintén megszűnt. Mivel 
a VDSZ származtatott jogi személye, így a nyilvántartásából való törlés miatt, egy formai 
döntést kell hoznia az Elnökségnek.  
 
Határozati javaslat:  
Aki egyetért a következő javaslattal, kézfeltartással jelezze. A Magyar Vegyipari, 
Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti Szövetsége (VDSZ) Elnöksége 
bejelentésüknek helyt adva a Gemenc-Plast Rt. Szakszervezet (7100 Szekszárd, Palánki út 6.) 
jogi személyiséggel rendelkező szervezeti egysége megszűnését tudomásul vette, vagyoni 
helyzetét rendezettnek tekinti. A megszűnés oka a munkáltató jogutód nélküli megszűnése. 
Az Elnökség a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Gasztonyi Balázs: A vagyoni helyzet rendezettsége mit jelent? Maradt valami a VDSZ-nek? 
- Székely Tamás: A szervezet kettős formában volt nyilvántartva, önállóként és a 
származtatottként. Onnan tudták meg, hogy megszűnt, hogy az önálló szervezetet 
megszüntették. Nem maradt vagyonrész a VDSZ-re. A határozat azért kellett, hogy a 
származtatottat is meg tudják szüntetni.  
 
Székely Tamás köszöntötte Pallagi Gyulát, az ÉFÉDOSZSZ elnökét. 
Elmondta, hogy számos ágazati partner van, amely érdekelt az együttműködésben. Már 
hosszabb ideje tárgyalnak az ÉFÉDOSZSZ elnökével, hogy hogyan is lehetne ezt az 
együttműködést erősíteni. Szakágazatként csatlakozna az ÉFÉDOSZSZ a VDSZ-hez. 
 
Pallagi Gyula pár szóban bemutatkozott az elnökségi tagoknak. Többekkel már találkozott 
konföderációs fórumokon. Székely Tamással 2008 környéként ismerkedett meg. 
Úgy látja, hogy a szakszervezetek kezdenek elfogyni, elporladni. Számára a mintapélda 
Ausztria, az ő modelljüket követné leginkább, ahol összesen 1 konföderáció van és 7 ágazat. 
Magyarországon túl sok a szakszervezet. Fontos lenne az egységbe terelés. Három lehetséges 
partner jött számításba: a VDSZ, a Vasas és a Bányászok.  A tagság és a vezetők elöregedtek, 
utánpótlásuk pedig nincs. Az ifjúságot nem tudják bevonzani, az idősebbek pedig már 
nyugdíjban vannak. Ennek következtében elfogy a tagság.  
Az ÉFÉDOSZSZ eladta a székházát, és lehetőségeket kerestek. Felmerült, hogy álljanak össze a 
VDSZ-szel. 
Négy tagozatuk van: építőanyagipar (faipar), szerkezetgyártó tagozat, magas- és mélyépítő 
tagozat, Zala megyei tagozat. A tagozatok között egyetértés volt abban a kérdésben, hogy 
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becsatlakozzanak a VDSZ-be. A jogi személyiségüket megőriznék, de a tagdíjat nem a MASZSZ-
nak, hanem a VDSZ-nek fizetnék. Az ÉFÉDOSZSZ-on belül a csatlakozásról a kongresszusnak 
kell döntenie. Még az idén meg lehet lépni a csatlakozást. 
Nagyon kevés a taglétszámuk, 1500 fő. Magyarországon 110 ezer építőipari vállalkozás van. 
Sok a nagyon kicsi cég, ahol szakszervezetet alapítani szinte lehetetlenség. Azt szeretnék, hogy 
ez a csatlakozás személyektől független lenne, és a hosszútávon is tudjon működni. Emellett 
az a cél, hogy az egész ipari ágazat egyesülése létrejöjjön.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Ledács Kiss Miklós: Hány fő az apparátus? Hogyan működnének tovább? 
- Pallagi Gyula: Van 1 elnök, és vannak a tagozatok, illetve alapszervezetek. A központi 
apparátus egyszemélyben az elnök. Van egy könyvelő, aki megbízás alapján dolgozik. A 
tagozatvezetők saját magukat finanszírozzák. Van, ahol egy fő van, és van olyan is, ahol 2-3 fő. 
Kb. 8 fő dolgozik az ÉFÉDOSZSZ-ban, és kvázi egy csomagként csatlakozna a VDSZ-hez.  
- Székely Tamás: A 9. szakágazat lenne a VDSZ-en belül az ÉFÉDOSZSZ. Az 1 fő apparátusi tagot 
az ÉFÉDOSZSZ finanszírozná, és a VDSZ épületében helyezkednének el. A 4 tagozat pedig 
„feltolódna” az ÉFÉDOSZSZ-ba, mint szakágazatba, és idővel meg is szűnnének.  
Ha megszületik az ÉFÉDOSZSZ Kongresszus írásos határozata, akkor a VDSZ Elnöksége 
elfogadja a felvételi kérelmüket. Az ÉFÉDOSZSZ elnöke bekerül az ügyvezető elnökségbe, és a 
VDSZ Elnökségében pedig az ÉFÉDOSZSZ elnöke mellett még 1 vagy 2 fő fog tagként részt 
venni. 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Az, hogy a ÉFÉDOSZSZ elnöke kap egy irodát a VDSZ-ben, nem fog 
elindítani egy olyan folyamatot, hogy a VDSZ többi szakága is igényel egy-egy irodát, és maguk 
fogják finanszírozni a vezetőjüket? 
- Székely Tamás: Ha a szakágazat finanszírozza, akkor nincs akadálya. Egyébként az ÉFÉDOSZSZ 
más nemzetközi szervezet tagja, és annak a tagdíját szintén az ÉFÉDOSZSZ fizeti. Fontos, hogy 
nem fúzió, egyesülés lesz a 2 szervezet között, hanem tagfelvétel. Egy olyan szervezetet vesz 
fel a VDSZ, amely egy ágazatot képvisel. 
- Varga Gyula: Van az ÉFÉDOSZSZ-nak saját logója, megjelenése? 
- Pallagi Gyula: Most még MASZSZ-os tagkártyájuk van, de majd a VDSZ-est fogják használni. 
A levélpapír és a logó marad ÉFÉDOSZSZ-os. 
 
8. Tájékoztató a VDSZ működési területén kialakult bérhelyzetről. Előadó: dr. Palócz Éva 
Kopint-Tárki Zrt. 
Székely Tamás köszöntötte Palócz Évát. Elmondta, hogy régmúltra tekint vissza a VDSZ és a 
Kopint Tárki között az együttműködés. Jelenleg is pályázati partnerek. Palócz Éva előadásában 
arról fog beszélni, hogy az ágazatban hogyan alakulnak a bérek és a létszám. 
 
Palócz Éva: Tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy a GINOP pályázatban, mint alvállalkozó 
vesznek részt. Több tanulmányt, anyagot is készítettek, ezeket szeretné bemutatni most. 
 - Az egyik tanulmány, amely már majdnem elkészült, a vegyipar, a szakma vonzóvá 
tételéről, ismertté válásról szóló nemzetközi gyakorlatokat, tapasztalatokat mutatja be. 
 - A másik tanulmány a vegyipar statisztikai adatainak (nemzetközi, KSH, NAV) 
feldolgozásáról szól. Kitér a bérek, keresetek, egyéb adatok alakulására.  
 - Ezeken kívül van két felmérés is a vegyipari dolgozók körében. Az egyik lezárult, a 
másik folyamatban van.  
Jelen előadásában a két tanulmány eredményeit ismerteti.  
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Az emlékeztetőt összeállította: dr. Horváth-Lénárt Szilvia 

 

Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Tóth Éva Vass László 

  
 

 

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

Aki elfogadja a VDSZ 2021. évi időarányos 
költségvetési beszámolóját, kézfeltartással 
jelezze. 

  egyhangúlag 

Aki egyetért azzal, hogy a MASZSZ 
Szövetségi Tanácsának, a jelenlegi VDSZ-es 
tagjai mandátumát 2021. október 8-tól a 
2023-ban esedékes tisztújító választásig 
meghosszabbítsák, kézfeltartással jelezze. 

  egyhangúlag 

Aki egyetért azzal, hogy a MASZSZ 
kongresszusának VDSZ-es küldöttei 2023. 
februárjáig rendelkezzenek küldötti 
mandátumukkal, kézfeltartással jelezze. 

  egyhangúlag 

A Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon 
Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti 
Szövetsége (VDSZ) Elnöksége 
bejelentésüknek helyt adva a Gemenc-Plast 
Rt. Szakszervezet (7100 Szekszárd, Palánki út 
6.) jogi személyiséggel rendelkező szervezeti 
egysége megszűnését tudomásul vette, 
vagyoni helyzetét rendezettnek tekinti. A 
megszűnés oka a munkáltató jogutód nélküli 
megszűnése. 

  egyhangúlag 

    

    

    

 


